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PREDSTAVNIČKI DOM

ODRŽANA TRI RADNO-KONSULTATIVNA SASTANKA, ALI NE 
I NASTAVAK PREKINUTE KONSTITUIRAJUĆE SJEDNICE

Predsjednici i ovlašteni predstavnici 
12 političkih stranaka zastupljenih u 
Predstavničkom domu Parlamentarne 
skupštine BiH zaključili su na sastanku, 
održanom 10. februara, da razgovore o us-
postavljanju parlamentarne većine ubuduće 
treba voditi u okviru međusobnih kontakata 
političkih stranaka.
Istovremeno, dogovoreno je da će nasta-
vak konstituirajuće sjednice Predstavničkog 
doma biti zakazan nakon što Stručnoj službi 
ovog doma bude dostavljeno pismeno 
obavještenje/garancija o osiguranju parla-
mentarne većine potrebne za odlučivanje i 
entitetsko glasanje.
Nakon sastanka privremeni predsjedavajući 
Predstavničkog doma Parlamentarne 
skupštine BiH Adnan Bašić izjavio je da 
nije postignut nikakav dogovor o nastavku 
konstituirajuće sjednice Predstavničkog 
doma. „Zbog toga je moj zaključak na 
kraju ovog sastanka bio da kao privremeni 
predsjedavajući neću više sazivati ni pred-
stavnike ni predsjednike stranaka, nego 
sam ih zamolio da sve svoje konsultacije i 
razgovore obavljaju između sebe, a mene, 
kao predsjedavajućeg, i ovaj parlament obav-
ijeste kada postignu potrebnu parlamentarnu 
većinu”, kazao je Bašić.

Predsjednik SDA Sulejman Tihić kazao je 
da je ta stranka predložila određena rješenja 
i principe kako izaći iz ove situacije i kako 
provesti izborne rezultate. 
“Predlažemo da kriterij za raspodjelu pozicija 
u izvršnoj i zakonodavnoj vlasti bude odnos 
političkih snaga u domovima naroda”, kazao 
je Tihić, dodajući da je to jedini objektivni kri-
terij.
Predsjednik SDP-a BiH Zlatko Lagumdžija 
napomenuo je da je ta stranka predložila da 
se uputi apel da se što prije konstituira Dom 
naroda.
“Smatrali smo da treba odmah danas dogo-
voriti sjednicu Predstavničkog doma za iduću 
sedmicu i izabrati čelnike Doma. SDP je spre-
man”, kazao je Lagumdžija. 
Predsjednik SDS-a Mladen Bosić rekao je da 
je ovo prvi konstruktivan sastanak jer je, prije 
svega, definiran problem.
“Današnji sastanak je, možda, čak i početak 
rješavanja problema konstituiranja vlasti”, ka-
zao je Bosić. 
Predsjednik HDZ-a 1990 Božo Ljubić istakn-
uo je da je iznio prijedlog da one stranke ili 
onaj politički blok koji ima većinu u domovima 
naroda parlamenata Federacije i Bosne i 
Herecgovine bude odlučujući faktor u us-
postavljanju vlasti i na nivou Federacije i na 

državnom nivou. 
“Uvjeren sam”, kazao je Ljubić, ”da na tom 
tragu treba tražiti rješenje u BiH.” 
Da bi konstituiranje Predstavničkog doma 
bilo završeno, potrebno je da se izabere 
njegovo tročlano rukovodstvo, te komisija 
koja će učestvovati u pripremi izbora Vijeća 
ministara BiH.
Inače, posljednjem sastanku stranaka zas-
tupljenih u Predstavničkom domu prethodila 
su dva slična sastanka, održana 11. i 17. 
januara 2011. godine.
Na prvom sastanku predstavnici političkih 
stranaka zaključili su da još uvijek ne postoje 
neophodni uslovi za nastavak konstituirajuće 
sjednice Predstavničkog doma, kao i da je 
potrebno nastaviti proces komunikacije s 
ciljem traženja rješenja, te naredni sastanak 
održati 17. januara. 
Međutim, ni na sastanku održanom 17. 
januara  nije se došlo do rješenja koje bi 
omogućilo nastavak prekinute konstituirajuće 
sjednice Predstavničkog doma, te je privre-
menom predsjedavajućem Predstavničkog 
doma Adnanu Bašiću preostalo samo da još 
jednom sve prisutne pozove da ulože maksi-
malne napore kako bi došli do rješenja.
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Poslanici  u Predstavničkom domu Par-
lamentarne skupštine BiH: Adnan Bašić, 
Beriz Belkić, Šefik Džaferović i Ismeta 
Dervoz razgovarali su 1. februara 2011.  
s delegacijom novinara iz Kuvajta, te tom 
prilikom izrazili zadovoljstvo i zahvalnost na 
dosadašnjoj pomoći koju su narod i Vlada 
Kuvajta pružali Bosni i Hercegovini. 
Domaćini su izrazili nadu da će različiti 
vidovi saradnje  dviju zemalja i dalje biti 
uspješni i slijediti trag dosadašnjih kuvajt-
skih ekonomskih ulaganja u značajne infra-
strukturalne projekte u BiH.
Rečeno je, također, kako postoji i dobra 
saradnja među parlamentima dviju ze-
malja posredstvom grupa prijateljstva, 

DELEGACIJA PSBiH BORAVILA U 
RADNOJ POSJETI BALTIČKOJ SKUPŠTINI
Od 9. do 12. februara 2011. delegacije parlamenata,  koji su dio Procesa za sarad-
nju u Jugoistočnoj Evropi (SEECP), boravili su u radnoj posjeti Baltičkoj skupštini.
Delegaciju Parlamentarne skupštine BiH  činili su poslanik Beriz Belkić i nacionalni 
koordinator za parlamentarnu dimenziju SEECP-a  Dejan Vanjek.
U okviru posjete održani su sastanci s predsjedavajućim Baltičke skupštine Trivimi-
jem Vellisteom, članovima komiteta za ekonomska pitanja, komunikaciju i informa-
tiku, obrazovanje, nauku i kulturu, te članovima za budžet i nadzor. 
Na sastanku u Tallinu učesnici su podsjetili da nisu samo pitanja strukture, organ-
izacije i budžeta ključna za rad na jačanju i institucionalizaciji parlamentarne dimen-
zije, već i politički sadržaji buduće saradnje. 
Sastanak je organizirao Regionalni sekretarijat za parlamentarnu saradnju i Sekre-
tarijat Baltičke skupštine  uz podršku fondacije Friedrich Ebert.

POSLANICI  RAZGOVARALI SA DELEGACIJOM 
NOVINARA IZ KUVAJTA

te je izražena nada da će članovi Parlam-
enta Kuvajta uskoro posjetiti Parlamentarnu 
skupštinu BiH. 
Gosti iz Kuvajta iskazali su interes za funk-
cioniranje i strukturu oba doma Parlam-
entarne skupštine  BiH, aktuelno političko 

stanje, kao i stepen provođenja odluke Suda 
za ljudska prava u Strasbourgu u predmetu  
Sjedić-Finci. 
Susretu je prisustvovao i ambasador Kuvajta 
u BiH Nj.E. Mohammad Fadel Khalaf H Al-
Telaijy.

Beriz Belkić učestvuje na sastanku u Baltičkoj skupštini

Novinari iz Kuvajta posjetili PSBiH

ODRŽANA SESIJA PROJEKTA 
“PARLAMENT ZA EVROPU”

U Sarajevu je 24. februara 2011. 
održana prva sesija trećeg ciklusa 
projekta “Parlament za Evropu”, čija 
je tema bila napredak Bosne i Herce-
govine ka EU i ključni prioriteti BiH za 
2011. godinu.
Sesiji su prisustvovali predstavnici 
državnog, entitetskih i zakonodavstva 
Brčko Distrikta BiH. Parlamentarnu 
skupštinu BiH predstavljali su poslanici:   
Boško Tomić, Zvonko Jurišić, Vesna 
Krstović-Spremo, Danijela Martinović, 
Mirsad Mešić, Amir Fazlić, Zijad 
Jagodić, Adnan Bašić, Ismeta Dervoz, 
Mato Franjičević i Darko Babalj.
Inače,  projekat “Parlament za Evropu”  
pokrenut  je kako bi pomogao bh. parla-
mentarcima da efikasno rade na obim-
nom poslu u oblasti zakonodavstva koji 
proističe iz Sporazuma o stabilizaciji i 
pridruživanju i Evropskog partnerstva.
Projekat “Parlament za Evropu” real-
izira se u organizaciji Ureda specijal-
nog predstavnika EU u BiH.
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ODRŽANA KONFERENCIJA O TEMI: “ZAŠTITA LJUDSKIH 
PRAVA I SLOBODA PRIPADNIKA ORUŽANIH SNAGA”

U Sarajevu je, 17. i 18. februara 2011., održana 
Regionalna konferencija o temi: “Zaštita ljudskih 
prava i sloboda pripadnika oružanih snaga”.
Cilj konferencije koju je organizirao Ured parlamen-
tarnog vojnog povjerenika BiH, u saradnji s UNDP-
em Bosne i Hercegovine i uz podršku Vlade Kralje-
vine Danske, bio je razmjena iskustava zemalja 
učesnica konferencije o modelima zaštite ljudskih 
prava i sloboda pripadnika oružanih snaga, te iza-
zovima s kojima se susreću u pogledu utvrđivanja 
granice između obaveze i prava vojnika. 
Zemlje učesnice regionalne konferencije bile su: 
Bosna i Hercegovina, Crna Gora, Hrvatska, Make-
donija, Slovenija i Srbija, u ime kojih su izlagali 
predstavnici zakonodavnih i izvršnih tijela koja se 
bave ovom problematikom.
Konferenciju je otvorio Boško Šiljegović, parlam-
entarni vojni povjerenik BiH:
“Ja sam zajedno sa svojim timom ljudi došao na 

ideju da bi bilo dobro da različite modele zaštite 
ljudskih prava u našim zemljama promoviramo na 
jednom mjestu. Dakle, različite su prakse, negdje 
imamo generalni inspektorat, negdje zaštitnika 
građana, negdje vojnog ombudsmena, a negdje 
imamo vojnog povjerenika. Mi smo željeli da BiH 
organizira prvu konferenciju na kojoj ćemo svi 
izložiti svoje modele i svaka država iznijeti svoju 
organizaciju zaštite ljudskih prava kod pripadnika 
oružanih snaga.“ 
Nakon uvodnog izlaganja parlamentarnog vojnog 
povjerenika Bosne i Hercegovine prisutnima se 
obratila predstavnica Ambasade Kraljevine Dan-
ske u BiH Anne Marie Majlund Jensen, koja je 
prisutne upoznala s danskim iskustvima i tradici-
jom u ovoj oblasti:

“Tradicija ombudsmena u Danskoj datira još od 
srednjeg vijeka, jedan od pravnih dokumenata u 
Danskoj iz 1241. pominje ombudsmena kao osobu 
koja je veza između kralja i njegovih podanika. A 
danas je to institucionalizirana i nezavisna ustano-
va  koja istražuje pritužbe. Glavna svrha svega 
toga jeste da se osigura pravično i transparentno 
postupanje državnih institucija prema građanima. 
U stavu 55. danskog ustava iz 1933. godine kaže 
se: Zakonom se treba odrediti da parlament oda-
bere jednu ili dvije osobe koje nisu članovi parla-
menta, da imaju pristup i uvid u građansko-vojno 
upravljanje državom’ Ovaj amandman je institu-
cionalizirao nezavisnog ombudsmena u danskom 
društvu.“
Potom se gostima u Bijeloj sali obratio Selmo 
Cikotić, ministar odbrane BiH, koji je, između os-
talog, rekao:
“Mislim da je i sam izbor parlamentarnog vojnog 

povjerenika u ovom slučaju bio značajan dopri-
nos činjenici da je ovo jedna uspješna, logična 
epizoda nastavka odbramebene reforme. Treba 
istaknuti da je gospodin Boško Šiljegović prije 
toga bio predsjedavajući parlamentarne Komisije 
za odbranu i sigurnost i iz pozicije Parlamenta 
nosio teret odbrambene reforme koji je bio veoma 
zahtijevan. Rekao bih, u mnogim svojim fazama 
i aspektima, bolan za učesnike tog procesa. Od-
brambena reforma proizvela je stanje u okviru 
kojeg se može prepoznati da se u BiH etnički 
interesi najbolje promoviraju efikasnim državnim 
institucijama sposobnim da zemlju učine članicom 
porodice progresivnih nacija, prvenstveno misleći 
na NATO i EU”, apostrofirao je Cikotić.
Tomo Knežević, direktor Katoličkog dušobrižništva 

u BiH, istakao je kako je prije pet godina osnovana 
komisija koju su činila tri predstavnika vjerskih za-
jednica u BiH, te dodao:
“Zanima vas kako smo to mi gradili dušobrižništvo 
da vjernici katolici, pravoslavci, muslimani i drugi 
imaju ista prava u Oružanim snagama BiH. Ov-
dje, u ime nas trojice, treba pohvaliti gospodina 
Šiljegovića koji je u ovih godinu ili dvije više bio kod 
nas i s nama, nego mnogi drugi koji su trebali. Mi 
u njemu gledamo, tako ću to glasno reći, čovjeka, 
instituciju, to je zapravo na svoj način sindikat koji 
ne postoji u Oružanim snagama. Sindikat koji 
će pomoći svima onima koji imaju problema da 
ostvare svoja prava i da ih koriste,“ podvukao je 
Knežević.
Zatim je riječ dobio  Šućko Baković, zaštitnik ljud-
skih prava i sloboda Crne Gore, koji je napomenuo 
kako se  Ustavom Crne Gore iz 2007. godine ga-
rantiraju i štite ljudska prava i slobode. Zabranjuje 
se izazivanje i podsticanje mržnje ili netrpeljivosti 
po bilo kojem osnovu i svaki oblik diskriminacije.
“Ustavom Crne Gore određeno je da se zagaranti-
rana ljudska prava i slobode mogu ograničiti samo 
zakonom i u obimu koji dopušta Ustav u mjeri koja 
je neophodna da bi se u otvorenom i slobodnom 
demokratskom društvu zadovoljila svrha zbog 
koje je ograničenje dozvoljeno. U skladu sa Us-
tavom Crne Gore i Zakonom o vojsci Crne Gore, 
vojska je profesionalna odbrambena snaga koja 
je pod parlamentarnim nadzorom i demokrat-
skom i civilnom kontrolom. Pripadnici vojske, 
saglasno Zakonu o vojsci, pored ostalog, imaju 
pravo na obraćanje, na putovanje u inozemstvo, 
na pravo na izjašnjavanje, na podnošenje žalbe 
protiv odluka o izrečenoj disciplinskoj mjeri i na 
članstvo i udruživanje, sindikalno udruživanje, čak 
udruživanje i na međunarodnom nivou.  Zakonom 
je propisano da lice na službi u vojsci nije dužno da 
izvrši naređenje ako se radi o krivičnom djelu.“
Željka Antunović, potpredsjednica Hrvatskog sa-
bora i članica Odbora za odbranu, govorila je o 
ljudskim pravima ili o modelu poštivanja ljudskih 
prava u Republici Hrvatskoj. Napomenula je da je 
to još uvijek specifično u oružanim snagama. 
“Ljudska prava u Oružanim snagama Repub-
like Hrvatske isto tako sagledavamo i razvijamo 
i razvijali smo u kontekstu dva važna tranzici-
jska perioda. Jedan je sama reforma koja je tra-
jala i druga je sveprisutna već godinama, a danas 
izrazito, redukcija vojnih budžeta. Redukcijom vo-
jnih budžeta, htjeli mi to ili ne, dolazi do određene 
redukcije ako ničeg drugog onda materijalnih, ali 
vjerujte mi i svih ostalih ljudskih prava pripadnika 
oružanih snaga”, rekla je Antunović koja je još do-
dala: ”Vojnik nije pozvan da uzima tuđe živote kao 

Učesnici konferencije
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što se to često u javnosti shvata. Vojnik čuva svoj 
život i dužan je prvenstveno čuvati tuđi život. Zato 
je edukacija iz ove oblasti pravi instrument koji će 
osigurati istinsko poštivanje ljudskih prava”.
Matea Laznik, predstavnica Ministarstva odbrane 
Republike Slovenije, napomenula je da je izuzetno 
bitno  učešće žena u miru i stabilnosti.
“Da bi se osiguralo jednako učešće žena u miru 
i stabilnosti potreban je sveobuhvatan pristup i 
država i međunarodne zajednice. Dakle, moramo 
najprije osigurati jednakost spolova, angažirati 
žene u svim aspektima života. Prije svega u vlas-
titoj kući, a tek onda otići u inozemstvo i tamo, 
također, raditi na zaštiti prava žena i drugih prava. 
Rezolucija UN-a br. 1325  iz 2000. godine pred-
stavlja historijski pomak. Prvi put Ujedinjeni narodi 
bavili su se pitanjem gendera koji je posebno ve-
zan za žene, mir i sigurnost. Provođenje Rezolu-
cije br. 1325 treba biti nastavljeno. Mi znamo da 
se i dalje u sve većoj mjeri moraju poštivati ljudska 
prava, prava žena i voditi računa o učešću žena u 
svim procesima donošenja odluka”.
O aktuelnoj situaciji u oblasti zaštite ljudskih prava 
pripadnika oružanih snaga u susjednoj Srbiji pris-
utne je informirao Saša Janković.
“Prije dvije godine donosen je Zakon o vo-
jsci Republike Srbije. U Ustavu Republike Sr-
bije ograničeno je pravo na sindikalno udruživanje 
određenim kategorijama, ali ne i vojnicima. U 
nacrtu zakona i danas profesionalni pripadnici Vo-
jske Srbije imaju pravo sindikalnog organiziranja, 
što naravno ne znači da to pravo samo po sebi  
može biti na identičan način prakticirano kao u 
nekim drugim oblastima”, rekao je Janković.
Fritz Günther, šef Odjela za međunarodnu sarad-
nju u Uredu parlamentarnog vojnog povjerenika 
Njemačke, izložio je osnovne karakteristike 
njemačkog modela zaštite ljudskih prava pripad-
nika oružanih snaga:
“Svaka nacija, svaka država treba pronaći svoj 
način rada na tim pitanjima. U sklopu dalekosežne 
vojne reforme ‘50-ih godina iskustvo Drugog svjet-
skog rata dokazalo je da se novoformirane oružane 
snage moraju integrirati u demokratsku ustavnu 
državu i efektivno biti pod kontrolom Bundestaga. 
Učeći iz primjera švedskog vojnog ombudsmena, 
Bundesver je osnovan kao parlamentarna vojska 
1955. godine, u vrijeme sve veće konfrontacije 
istočne i zapadne politike. Do danas je Bundesver 
pod kontrolom pet instrumenata ustavnog zakona. 
Kako bi ispoštovao zahtjeve, posebno njemačke 
historije, parlamentarni povjerenik dokazao se ne 
samo kao branitelj i zaštitnik osnovnih prava i ljud-
skog dostojanstva u Bundesveru nego, također, i 
kao advokat za vojnike”.
Victor von Wilcken, šef Odjela za sigurnosnu 
saradnju Misije OSCE-a, podsjetio je na činjenicu 

da Misija OSCE-a u BiH, posredstvom tog svog 
odjela, radi na pružanju podrške BiH kako bi us-
postavila mehanizme za osiguravanje parlamen-
tarne kontrole nad Oružanm snagama.
“To je načelo koje je sastavni dio demokratske 
prirode svake zemlje. To je ono što je utvrđeno i 
Kodeksom ponašanja OSCE-a u političko-vojnim 
aspektima sigurnosti koji je usvojen u decembru 
‘94. godine i koji su sve države članice OSCE-a 
potpisale. Ured parlamentarnog vojnog povje-
renika je zapravo primjer ovakvog mehanizma. 
Uz pomoć ovog odjela potencijalna zloupotreba ili 
kršenje prava mogu se dokumentirati, istraživati i 

riješiti”, upozorio je Wilcken.
Ankica Tomić iz Ministarstva sigurnosti BiH 
prezentirala je ono što je urađeno kada je u pitanju 
Rezolucija UN-a br. 1325 i naglasila:
 ”Posebno zadovoljstvo i zahvale upućujem vo-
jnom povjereniku i njegovom timu koji su doista 
osigurali da svi relevantni predstavnici vladinog i 
nevladinog sektora budu prisutni  na ovoj konfer-
enciji, kao i predstavnici  naših susjednih zemalja. 
Jedni bez drugih ne možemo preduzeti ni realizirati 
važne aktivnosti”, istakla je Tomić.
Konferenciju je zatvorio Boško Šiljegović koji se 
zahvalio svima koji su joj prisustvovali i pomogli u 
njenoj  organizaciji.

AMBASADOR ŠVICARSKE KONFEDERACIJE URUČIO 
DONACIJU UREDU PARLAMENTARNOG VOJNOG POVJERENIKA
Ambasador Švicarske Konfederacije u BiH NJ. E. André Schaller uručio je parlamentarnom vojnom 
povjereniku Bošku Šiljegoviću uredsku i informaciono-tehničku opremu koju je doniralo Ministarstvo 
odbrane, civilne zaštite i sporta Švicarske Konfederacije. 
Kako je istaknuo Boško Šiljegović, ovakav vid pomoći je nastavak uspješne saradnje Parlamen-
tarne skupštine BiH i Švicarske Konfederacije.
„Donirani iznos od oko 60.000 KM je izuzetno visok i značajan za naše uslove. Međutim, ovo je 
više od donacije jer je riječ o pažnji naših prijatelja iz Švicarske koji su u nama prepoznali dobre 
radnike i saradnike i, prije svega, tim koji Bosnu i Hercegovinu vodi ka evropskim i euroatlantskim 
integracijama“, istaknuo je Šiljegović.
NJ. E. André Schaller rekao je kako dvije zemlje već dugi niz godina imaju veoma dobru saradnju i 
da je BiH u fokusu interesa Švicarske kada je u pitanju njen put u euroatlantske integracije. Također, 
ambasador Švicarske izrazio je zadovoljstvo što je moguće ostvariti i saradnju na polju demokrat-
skog nadzora zaštite ljudskih prava pripadnika oružanih snaga, te zaželio Uredu parlamentarnog 

vojnog povjerenika uspješan rad s ciljem promoviranja demokratije u Oružanim snagama BiH
„Ambasador André Schaller je s nama ovdje da u ime Vlade Švicarske Konfederacije podijeli 
našu radost i zadovoljstvo saradnjom koja je uspješna već skoro šest posljednjih godina. Naime, 
Zajednička komisija za odbranu i sigurnost BiH posjetila je Švicarsku Konfederaciju prvi put 2005. 
godine kada smo imali priliku zvanično posjetiti švicarski parlament, Ženevski centar za kontrolu 
oružanih snaga i Ženevski centar za sigurnosnu politiku“, naglasio je parlamentarni vojni povje-
renik.
Ovo je treća donacija Parlamentarnoj skupštini BiH. Ovaj put namijenjena je Uredu parlamentarnog 
vojnog povjerenika. Prethodnim donacijama opremljene su kancelarije Zajedničke komisije za od-
branu i sigurnost BiH, Zajedničke komisije za nadzor nad radom Obavještajno-sigurnosne agencije, 
a opremljeni su i prostori u zgradi Parlamentarne skupštine BiH u kojima su izloženi pokloni koje je 
dobila Parlamentarna skupština BiH.

Boško Šiljegović zahvalio se prijateljima iz Švicarske na donaciji
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DOGAĐAJI

ODRŽANA SJEDNICA NEOVISNOG POVJERENSTVA 
za praćenje uvjeta  boravka u zavodima, postupanje i poštivanje ljudskih prava osoba nad kojima se 
izvršavaju kaznene sankcije i druge mjere koje je izrekao u kaznenom postupku Sud Bosne i Herce-
govine, strani sudovi za djela predviđena Kaznenim zakonom Bosne i Hercegovine ili međunarodnim 
ugovorom čija je potpisnica Bosna i Hercegovina ili drugi sud sukladno zakonu Bosne i Hercegovine

PREMINULA DRAGICA HINIĆ
Nakon kraće i teške bolesti 22. veljače 2011. preminula je Dragica Hinić, 
tajnica Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH.
Dragica Hinić rođena  je 27. veljače 1962. godine u Sarajevu, gdje je završila 
osnovnu školu, gimnaziju i Pravni fakultet. Tijekom svoga devetogodišnjeg 
rada u Tajništvu Parlamentarne skupštine BiH osim poslova tajnika 
Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH obavljala je i dužnost 
tajnice Povjerenstva za financije i proračun Zastupničkog doma. Bila je 
članicom brojnih radnih skupina i odbora, a posebno je bila angažirana u 
suradnji s institucijama iz sektora obrane i sigurnosti BiH. 
Za vrijeme njezine desetomjesečne borbe s teškom bolešću zaposlenici 
Tajništva Parlamentarne skupštine BiH te drugih institucija i organizacija 
iskazivali su veliki interes, brigu, ali i nadu za oporavak kolegice Hinić.
Sahrana Dragice Hinić obavljena je 23. veljače na Gradskom groblju 
Miljevići u Istočnom Sarajevu.

ODRŽAN NASTAVAK SJEDNICE POVJERENSTVA ZA IZBOR I PRAĆENJE RADA AGENCIJE 
ZA PREVENCIJU KORUPCIJE I KOORDINACIJU BORBE PROTIV KORUPCIJE

Članovi Povjerenstva za izbor i praćenje 
rada Agencije za prevenciju korupcije 
i koordinaciju borbe protiv korupcije su 
na održanom nastavku 5. sjednice (11. 
siječnja) utvrdili prijedlog rang-liste kandi-
data koji su se natjecali za mjesto ravnate-
lja i dva zamjenika ravnatelja Agencije za 
prevenciju korupcije i koordinaciju borbe 
protiv korupcije. 
Nakon provođenja Javnog natječaja za 
imenovanje ravnatelja i dva zamjenika 
ravnatelja Agencije na kojemu je uvjete 
ispunilo 15 osoba, članovi Povjerenstva 
obavili su intervju, izvršili bodovanje te sas-
tavili prijedlog rang-liste.
Tako su, rangirani prema uspješnosti, na 
listu uvršteni: Ramiz Huremagić, Damir 

Vejo, Sead Lisak, Milan Krulj, Blanka 
Benković, Dragan Slipac, Vukašin Crnjak, 
Ismail Sarić, Radoje Badnjar, Izet Nizam, 
Nermin Mrkaljević, Zoran Đerić, Milanko 
Renovica, Jasmin Jaganjac i Sreto Pekić. 
Nakon što su članovi Povjerenstva utvrdili 

prijedlog rang-liste, sukladno odredbama 
Zakona o Agenciji za prevenciju korupci-
je i koordinaciju borbe protiv korupcije i 
Poslovniku o radu Povjerenstva, listu će 
uputiti domovima Parlamentarne skupštine 
BiH na odlučivanje.

ODRŽANA SJEDNICA ODBORA ZA ŽALBE GRAĐANA
Odbor za žalbe građana na rad policijskih službenika u policijskim tijelima Bosne i Hercegovine 
na 20. je sjednici razmatrao predstavke koje se odnose na rad pripadnika Granične policije BiH. 
Sa sadržajem predstavki na sjednici su nazočne upoznali: Mate Miletić, predsjednik, Amela Bašić, 
zamjenica predsjednika, te Hamida Karčić i Ermin Pešto, članovi Odbora za žalbe građana. 
Također je razmatrana i predstavka na rad pripadnika Direkcije za koordinaciju policijskih tijela. 
Marijan Milićević, član Odbora za žalbe građana, upoznao je nazočne sa sadržajem predstavke.

Članovi Neovisnog povjerenstva za praćenje 
uvjeta  boravka u zavodima, postupanje i 
poštivanje ljudskih prava osoba nad kojima se 
izvršavaju kaznene sankcije i druge mjere koje 
je izrekao u kaznenom postupku Sud Bosne i 
Hercegovine, strani sudovi za djela predviđena 
Kaznenim zakonom Bosne i Hercegovine ili 

međunarodnim ugovorom čija je potpisnica Bo-
sna i Hercegovina ili drugi sud  sukladno zakonu 
Bosne i Hercegovine na sjednici održanoj 24. 
velječe 2011. donijeli su zaključak kako će plan 
rada za aktualnu godinu biti donesen nakon us-
vajanja Zakona o proračunu institucija Bosne i 
Hercegovine i međunarodnih obveza Bosne i 

Hercegovine za 2011. godinu.
Na sjednici je razmatrana žalba koju je uputio 
osuđenik F. H. Zaključeno je potrebnim sačekati 
odgovor Ministarstva pravde BiH na upit je li 
Neovisno povjerenstvo nadležno za rješavanje 
upućenog zahtjeva. 
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Izaslanstvo Parlamentarne skupštine BiH 
sudjelovalo je na Prvoj međunarodnoj konfer-
enciji odbora za zakonodavno-pravna pitanja, 
održanoj u Beogradu 17. i 18. veljače 2011. 
godine.
Teme Konferencije bile su: Uloga parlamen-
tarnih zakonodavno-pravnih odbora u ukupnom 
ustavnopravnom poretku i sustavu u cjelini, Hi-
jerarhija propisa, Odnosi između parlamentarnih 
odbora i ustavnog suda te Korištenje pravne ek-
spertize u radu zakonodavnih odbora.
Na Konferenciji su sudjelovala izaslanstva 
parlamentarnih odbora iz Srbije, Njemačke, 
Poljske, Slovačke, Mađarske, Slovenije, Rusije, 
Bugarske, Crne Gore, Grčke, Makedonije i Ru-
munjske. 

U izaslanstvu Parlamentarne skupštine BiH bili 
su predstavnici ustavnopravnih povjerenstava 
Zastupničkog i Doma naroda, te voditeljica Za-
konodavno-pravnog sektora PSBiH.
Izaslanstvo Parlamentarne skupštine BiH 
pripremilo je i četiri prezentacije o četiri različite 
teme. Igor Bajić, tajnik Ustavnopravnog pov-
jerenstva Zastupničkog doma, pripremio je 
prezentaciju pod nazivom Uloga odbora za 
zakonodavstvo/pravna pitanja u zakono-
davnom procesu. Tajnik Ustavnopravnog pov-
jerenstva Doma naroda Zijad Hasić nazočnima 
je prezentirao rad Zakonodavna hijerarhija, 
Mirjana Kutanjac, voditeljica Zakonodavno-
pravnog sektora, govorila je o odnosu između 
parlamentarnih odbora i ustavnog suda, dok je 

Nedžad Salman, savjetnik u Ustavnopravnom 
povjerenstvu Zastupničkog doma, održao 
prezentaciju pod nazivom Korištenje pravne 
ekspertize u radu zakonodavnog odbora.
“Izaslanstvo Parlamentarne skupštine BiH 
ostvarilo je zapaženu ulogu na Konferenciji. 
Predstavilo je rad PSBiH, povjerenstava i Za-
konodavno-pravnog sektora, a posebno us-
tavnopravnih povjerenstava obaju domova. 
Cijenim ovakve skupove korisnima i bilo je to 
prvi puta da su na jednom mjestu razmijenjana 
iskustva i rezultati aktivnosti ustavnopravnih 
povjerenstava i zakonodavno-pravnih tijela”, 
rekao je Zijad Hasić, tajnik Ustavnopravnog 
povjerenstva Doma naroda PSBiH.

U BEOGRADU ODRŽANA PRVA MEĐUNARODNA KONFERENCIJA 
ODBORA ZA ZAKONODAVNO-PRAVNA PITANJA

Gospodin Adnan Bašić, koji je potpuno slijepa osoba, kao najstariji 
zastupnik trenutačno obnaša funkciju privremenog predsjedatelja 
Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH. 
Tajništvo Parlamentarne skupštine BiH je, uz potporu USAID-ovog 
Projekta jačanja parlamenta u BiH, osiguralo sve uvjete da Adnan 
Bašić može neometano obavljati svoju zastupničku dužnost. U 
suradnji sa zastupnikom Bašićem, Knjižnicom za osobe s oštećenim 

vidom u BiH, tvrtkom Asistansia d.o.o. koja se bavi nabavom, insta-
lacijom i servisiranjem pomagala za osobe oštećenog vida i USAID-
om,  Parlamentarna skupština BiH nabavila je računalnu opremu i 
programe za slijepe osobe te druga sredstava za rad koja omogućuju 
slijepim osobama neometano involviranje u radne procese. Time je 
Parlamentarna skupština na najbolji način pokazala da dosljedno 
provodi UN-ovu Konvenciju o pravima osoba s invaliditetom.

Tajništvo PSBiH osiguralo sve uvjete da zastupnik 
Adnan Bašić može neometano obavljati svoje dužnosti

Učesnici konferencije u Beogradu
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Nakon višemjesečnog intenzivnog rada na 
prikupljanu građe i pripremi podataka i tekstova, 
Tajništvo Parlamentarne skupštine BiH nedavno 
je objavilo i prvo monografsko izdanje o najvišoj 
zakonodavnoj instituciji u Bosni i Hercegovini. 
Iako su u izradi ove publikacije sudjelovali ima-
nentni znanstvenici i stručnjaci iz cijele Bosne i 
Hercegovine, nositelji većine aktivnosti vezanih 
uz nastanak ove publikacije bili su službenici 
Tajništva Parlamentarne skupštine BiH. Bio je 
to i povod za razgovor s glavnom urednicom 
ovog izdanja Lejlom Tafro-Sefi ć, voditeljicom In-
formacijsko-dokumentacijskog sektora Tajništva 
PSBiH.
Možete li nam za početak reći koliko je 
Redakcijski odbor sa suradnicima potrošio 
vremena za izradu monografi je “Parlamen-
tarna skupština Bosne i Hercegovine” i koliko 
je ljudi sudjelovalo u izradi ove publikacije?
Na početku bih željela reći da je veliki uspjeh 
to što smo u danim okolnostima i za relativno 
kratko vrijeme uspjeli realizirati ovako zahtjevan 
projekt, jer je riječ o prvoj reprezentativnoj 
monografi ji najviše zakonodavne institucije 
Bosne i Hercegovine. Veliku podršku u radu im-
ali smo od Kolegija Tajništva PSBiH, a posebnu 
zahvalnost dugujemo USAID-ovom Projektu 
jačanja parlamenta u BiH, na čelu s g. Chris-
tianom Hauptom, koji su fi nancijski pomogli 
pripremu monografi je.
Monografi ja je rađena nešto više od deset 
mjeseci. Izdavanje ove publikacije bio je složen 
proces koji je imao više faza - od istraživanja 
i prikupljanja građe do pisanja tekstova, recen-
ziranja itd. Pošto smo željeli postići kompati-
blinost slike i teksta, što je imperativ svake kval-
itetne monografi je, značajan segment u ovom 
procesu bilo je i kreirati fotografi je i dizajner-
sko-grafi čko rješenje. Složenosti ovog procesa 
doprinjelo je i to što su zapravo urađena četiri 
izdanja monografi je - na bosanskom, srpskom, 
hrvatskom i engleskom jeziku - pa je puno 
vremena i energije uloženo i u prijevod i lektor-
iranje. Također, važan dio cjelokupnog projekta 
bio je i sam proces tiskanja i odabira tiskare u 
skladu sa Zakonom o javnim nabavama. U 
različitim fazama rada bilo je angažirano 18 ljudi 
među kojima, računajući i mene, čak 11 kolega 

iz Tajništva. Želim istaknuti da smo svi radili na 
monografi ji uz svoj redoviti posao. Također valja 
napomenuti da smo surađivali i sa sveučilišnim 
profesorima iz Sarajeva, Banje Luke i Mostara.
Odakle su sve crpljene informacije?
Građa za monografi ju prikupljana je u arhivu 
Parlamentarne skupštine BiH i Informacijsko-
dokumentacijskom sektoru, zatim arhivima 
Bosne i Hercegovine, Unsko-sanskog kantona, 
arhivima bh. dnevnih novina, putem digitalnog 
arhiva INFOBIRO Media centra, u Historijskom 
muzeju BiH, pa čak i privatnim albumima i arhi-
vama, a kao izvor za istraživanje korištena je i 
relevantna literatura. 
Čitajući monografi ju, koliko se „običnom 

čitatelju“ može približiti rad Parlamentarne 
skupštine BiH? 
Informiranje građana o djelovanju najviše za-
konodavane institucije jedan je od prioriteta Par-
lamentarne skupštine BiH u skladu s načelom 
otvorenosti prema javnosti i transparentnosti 
rada. S tim ciljem do sada je objavljeno više pub-
likacija, a najveći izdavački poduhvat upravo je 
ova prva monografi ja Parlamentarne skupštine 
BiH u kojoj smo željeli kvalitetno i reprezenta-
tivno promovirati sveukupno djelovanje Parlam-
entarne skupštine i tradiciju parlamentarizma u 
Bosni i Hercegovini. Mislim da će monografi ja 
na zanimljiv način čitatelju približiti rad Parla-

OBJAVLJENA MONOGRAFIJA 
“PARLAMENTARNA SKUPŠTINA BOSNE I HERCEGOVINE”
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mentarne skupštine, jer smo se trudili koristiti 
znanstveno popularni stil, a u isto vijeme zado-
voljiti stručne standarde monografskog iskaza. 
Smatram da će svaki čitatelj, kroz tekstove i 
više od 80 fotografija, moći jasnije i bolje razu-
mijeti ulogu Parlamentarne skupštine BiH, njene 
nadležnosti, strukturu i način rada, zatim saznati 
više o povijesti parlamentarizma u našoj zem-
lji, na čijim je temeljima nastala Parlamentarna 
skupština, te upoznati karakteristične prostore 
parlamentarnog zdanja smještenog u središnjem 
dijelu Sarajeva u kojemu se donose krucijalne 
odluke za zemlju i život njenih građana.

U uvodnome dijelu ima mnogo zanimljivih po-
dataka o Bosni i Hercegovini. Vaš komentar? 
Pošto će se monografija poklanjati i 
međunarodnim dužnosnicima, željeli smo, 
osim predstavljanja Parlamentarne skupštine, 
čitatelju koji ne zna mnogo o Bosni i Hercego-
vini pružiti i osnovne podatke  o našoj zemlji i 
promovirati njenu ljepotu. Također, kako bismo 
bolje objasnili današnje specifičnosti naše 
najviše zakonodavne institucije, dali smo i po-
vijesnu genezu razvitka parlamentarizma u Bos-
ni i Hercegovini. U radu smo imali uravnotežen 
pristup povijesnim činjenicama te smo se trudili 
građu upotrijebiti na produktivan i znanstveno 
neutralan način.
Jeste li vi, kao glavna i odgovorna urednica, 

zadovoljni obavljenim poslom i jeste li se nad-
ali  postizanju ovako, po mišljenju relevantnih 
osoba, dobrog rezultata ?
Moje kolege i ja ušli smo u ovaj projekt s velikom 
dozom odgovornosti i predano smo radili kako 
bismo u danim okolnostima priredili što bolju 
monografiju. Mislim da smo u tome i uspjeli. 
Zato mi doista imponira kada i relevantni ljudi iz 
znanstvenih krugova kao i kolege daju pozitivne 
ocjene.
Na koji će se način monografija predstaviti u 
javnost?
Želja nam je upriličiti promociju na kojoj 

ćemo široj javnosti predstaviti 
monografiju “Parlamentarna 
skupština Bosne i Hercegovine”, 
ali se za to trebaju posložiti još 
neki uvjeti. Prije svega smatram 
da promociju treba organizirati 
kada se forimiraju oba doma i rad 
Parlamentarne skupštine BiH u 
šestome sazivu zaživi u punom 

kapacitetu.
Osim jezika u službenoj uporabi u BiH, publika-
cija je tiskana i na engleskom jeziku. Koliko će 
to, po vašem sudu, utjecati na promociju Bosne 
i Hercegovine u međunarodnim okvirima?
Monografija na engleskom jeziku biti će dobra 
baza podataka za sve strance koji budu željeli 
saznati nešto o Parlamentarnoj skupštini BiH 

i razvoju parlamentarizma na ovom prostoru. 
Osim toga, kao što vam je poznato, naši par-
lamentarci često su u prilici dobiti reprezenta-
tivne monografije i publikacije mnogih svjetskih 
parlamenata. Tiskanjem ove monografije i izas-
lanstva Parlamentarne skupštine BiH konačno 
će moći pokloniti međunarodnim dužnosnicima 
monografiju “Parlamentarna skupština Bosne i 
Hercegovine”, kako prigodom posjeta drugim 
državama, tako i tijekom međunarodnih posjeta 
našem parlamentu. 
Koliko će ova publikacija biti od koristi gener-
acijama koje dolaze?  
Znamo da je Bosna i Hercegovina sa svojim 
specifičnostima suočena s nizom problema i 
često izgleda kao da nema pozitivnih pomaka. 
Međutim, htjeli smo pokazati da je uz sve prob-
leme Parlamentarna skupština BiH jedan pozi-
tivan primjer. Ne treba zaboraviti da je Parlam-
entarna skupština BiH, konstituirana u složenim 
poslijeratnim okolnostima prije 15 godina, posta-
la istinskim reprezentom svih društvenih slojeva. 

Istina je da je u specifičnim 
okolnostima u kojima živimo 
i Parlamentarna skupština 
BiH u svojih pet saziva prola-
zila kroz teška iskušenja, 
ali je ipak, unatoč svemu, 
preuzela  vodeću  ulogu u 
obnovi unutarnje demokra-
tizacije i stabilnosti društva, u 
konsolidaciji vladavine prava, 
poštivanju istinske ravnopra-
vosti naroda i uključivanju u 
najvažnije europske i ostale 
međunarodne procese. 
Ako se samo prisjetimo 
kako su u početku sjednice 
održavane u Zemaljskom 
muzeju i na Elektrotehničkom 
fakultetu u Lukavici i kako 
je vijest bila samo to da 
su zastupnici ili izaslanici 
uopće održali sjednicu, da je 

skupštinska zgrada bila potpuno devastirana, 
da nije postojala stručna služba, a svega 15 
godina kasnije imamo suvremeni parlament, os-
posobljeno i ustrojeno Tajništvo te potpuno ob-
novljeno skupštinsko zdanje, jasno je da je riječ 
o značajnim pomacima koje je svakako trebalo 
uobličiti u monografiju i prezentirati domaćoj i 
međunarodnoj javnosti.

Monografija Parlamentarne skupštine 
Bosne i Hercegovine sadrži i bogato ilustrirani povijesni 
pregled parlamentarizma u BiH
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Стратегијом развоја информационих 
технологија ПСБиХ дефинисано је седам 
стратешких пројеката који би требало да 
се реализују у периоду 2009-2013.година. 
За два пројекта (Управљање људским 
потенцијалима и Управљање ИТ услугама) 
обезбијеђена су средства из буџета ПСБиХ. 
Пројекат Едукација у области ИТ реализован 
је уз финансијску подршку УСAИД-а. За 
реализацију остала четири пројекта (DMS, 
е-законодавство, интерна телевизија и 
дигитализација архиве) планирано је да се 
средства обезбиједе из фондова ИПА-е. 
Наиме, наша државa, кao и остале државе 
потенцијални кандидати, има могућност 
да аплицира за додјелу средстава из 
претприступних фондова Европске 
уније за реализацију својих пројеката, те 
да у координацији са представницима 
Делегације Европске уније у Сарајеву и 
Бриселу договори и добије ту помоћ.
„Ми смо предвидјели да у првој фази 
реализујемо document management sys-
tem (DMS), односно систем управљања 
документима и дигитализацију архиве 
помоћу средстава ИПА-е за 2010. годину. У 
другој фази жељели смо покушати повући 
средства за интерну телевизију и електр-
онско законодавство. Када смо ступили у 
контакт са људима из Дирекције за европске 
интеграције, распитали смо се на који начин 
можемо доћи до тих средстава и они су нам 
одговорили да је потребно именовати особу 
из Парламентарне скупштине БиХ која би 
требало да заступа интересе институције, 
која би била спона у координацији између 
ПСБиХ, Националног координатора 
за фондове ИПА-е и Делегације ЕУ у 
Сарајеву. Руководећи се тиме, Колегијум 
Секретаријата Парламентарне скупштине 
БиХ, 7. септембра 2009. године, донио је 
одлуку о мом именовању на ову дужност“, 
рекао је Самир Буљина, помоћник секретара 
Заједничке службе Парламентарне 
скупштине БиХ.

Одобрена средства за два пројекта

Након тога покренута је иницијатива за 
добијање поменутих средстава, те је уз 
помоћ УСАИД-а ангажован консултант за 
израдy техничке документације за docu-
ment management system и дигитализацију 
архиве. Осим тога, остварени су контакти 
са представницима Делегације Европске 
уније којима  је презентована Стратегија 
развоја информационих технологија 
ПСБиХ. Тада је констатовано да је ријеч о 
изузетно добро припремљеном документу, 
чији садржај заслужује подршку. Иако су 

затражена средства за све пројекте у оквиру 
Стратегије, због тадашњих ограничених 
фондова, препоручено је да се аплицира 
само за прва два пројекта, а за остале у 
периоду од 2011. до 2013. године. 
„Аплицирали смо и морам признати да смо, 
након мукотрпног рада и преговарања, 
добили 850 хиљада евра. Достављена нам 
је и коначна информација из Делегације 
Европске уније да су нам одобрена средства 
за два пројекта, DMS и дигитализацију 

архиве, у поменутом  износу. Завршена је 
и техничка спецификација“, каже Самир 
Буљина. 
Почетком фебруара ове године државни 
координатор за ИПА-у, Невенка Савић, 
потписала је са Европском унијом Споразум 
о финансирању првог дијела државног 
пакета Инструмента претприступне 
помоћи (ИПА) за 2010. годину. Очекује се 
да средства буду оперативна средином 
године, након што Делегација Европске 
уније у нашој држави спроведе тендерски 
поступак. 

Увођење DMS-а

У Секретаријату Парламентарне скупштине 
БиХ тренутно се интензивно ради на 
припреми пројекта document management 
system, којим је предвиђена дигитилазација 
пословних процеса у Секретаријату 
ПСБиХ.
 „Развојном стратегијом Секретаријата 
Парламентарне скупштине БиХ за период 
2011-2014. предвиђено је да се прво 

Актуелне стратешке активности и реализација пројеката Секретаријата ПСБиХ – разговор са Самиром 
Буљином, помоћником секретара Заједничке службе ПСБиХ и Senior Project Officer (SPO) који је у име 
ПСБиХ одговоран за комуникацију са Дирекцијом за европске интеграције и потенцијалним донаторима

СРЕДИНОМ ГОДИНЕ ОПЕРАТИВНО 850 ХИЉАДА ЕВРА 
ИЗ ФОНДОВА ИПА-Е ЗА ПРОЈЕКТЕ СЕКРЕТАРИЈАТА ПСБИХ

Самир Буљина, помоћник секретара Заједничке службе 
Парламентарне скупштине БиХ
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препознају сви пословни процеси  који ће 
бити укључени у будући document man-
agement system. Овакав технолошки и 
организациони искорак подразумијевао би 
да сви запослени имају много бољи приступ 
свим релевантним документима, а очекује 
се да, осим запослених, и посланици и 
делегати почну користити ове иновације“, 
истакао је Самир Буљина.

Апликација за три пројекта за додјелу 
средстава из фондова ИПА-е

За период 2011- 2013. поднесена је 
апликација за додјелу средстава из 
претприступних фондова Европске уније за 
три пројекта. Потребно је нагласити да се у 
случају Босне и Херцеговине ради о пилот-
пројекту Европске уније, који подразумијева 
трогодишње програмирање средстава, а не 
као раније када су средства програмирана 
само ‘’годину за годину’’. 
За 2011. годину поднесена је апликација за 
додјелу значајних средстава  за интерну 
телевизију и за електронско законодавство. 
За наредну годину предложен је и твининг 
пројекат „Три парламента“ (Парламентарна 

скупштина БиХ, Парламент Федерације БиХ 
и Народна скупштина Републике Српске), 
за који се од фондова ЕУ такође потражуjy 
значајна средства. 
„Сви запослени у наведеним парламентима 
имали би прилику да се упознају са 
усклађивањем  законодавства Европскe 
унијe. Реализовањем овог твининг пројекта 
покушао би се достићи одговарајући ниво, 
тако да наша администрација што спремније 
дочека вријеме уласка у ЕУ.
Све идеје које су стигле из институција 
Босне и Херцеговине обједињене су 
у Дирекцији за европске интеграције. 
Представници ЕУ из Брисела дошли су овим 
поводом у Сарајево на састанак, како би 
разговарали о предложеним пројектима са 
представницима институција и националним 
координатором за фондове ИПА-е. 
Закључци са састанка које сам добио ових 
дана нису охрабрујући и очекивани. Наиме, 
представници Европске уније одлучили су 
да у трогодишњој помоћи БиХ кроз ИПА 
2011-2013. неће финансирати све што је у 
вези са е-технологијом, што није добро. Ја 
сам истакао да Парламентарна скупштина 
има усвојену стратегију и да ћемо ми то 

свакако реализовати“, каже Самир Буљина 
и додаје: ‘’Уосталом, то су наши стратешки 
правци и циљеви. Без обзира да ли ћемо 
добити средства или не, ми настављамо 
реализовати пројекте. Не можемо стати у 
тренутку када смо дошли до пола процеса. 
То би било неозбиљно. Дали смо сугестије 
гостима из главног града Белгије да још 
мало размисле. Надамо се да ће препознати 
да се ради о значајним пројектима. Ја сам 
посебно нагласио пројекте Парламентарне 
скупштине БиХ. Ових дана добили смо 
информацију да  дефинитивно неће бити 
финанисирана интерна телевизија, али је 
и даље актуелан пројекат е-законодавства. 
Посебан приоритет представници Европске 
уније дали су твининг пројекту „Три 
парламента” за 2012. годину. Коначну одлуку 
о вишегодишњем програму и пројектима 
који ће бити финансирани у годишњем 
циклусу ИПА 2011. донијеће Европска 
комисија, најкасније до октобра ове године, 
тако да остаје да видимо шта ће се десити 
и да ли ће бити прихваћени наши пројекти“, 
закључио је помоћник секретара Заједничке 
службе Парламентарне скупштине БиХ.

Постављена опрема за регистровање улаза и излаза запослених из зграде
Колегијум Секретаријата ПСБиХ прошле године је донио одлуку да се уведе систем за евиденцију радног времена запослених у 
Секретаријату ПСБиХ. Закључено је да би било корисно да се направи механизам контроле присуства на послу. 
„Тендер је завршен. Опрема је постављена, а у току је њено тестирање. Биће одштампане картице са фотографијом и подацима 
запослених у Секретаријату ПСБиХ. С друге стране картице налазиће 
се бар-код који ће запослени у Секретаријату ПСБиХ користити као 
чланску карту за Библиотеку. Такође ће бити одштампане картице и 
за запослене из других институција које су смјештене у овој згради.
Ако запослени, евенутално, заборави картицу, користиће се отисак 
прста. Но, ако неко не жели да региструје отисак прста, и то ће бити 
прихватљиво. У том случају, ако запослени заборави картицу, а 
отисак прста није регистровао, неће моћи ући у зграду“, каже Самир 
Буљина, помоћник секретара Заједничке службе Парламентарне 
скупштине БиХ.
Ако запослени у зграду уђе на недозвољен начин, неће бити 
регистрован у систему и сматраће се да није присутан на послу. На 
крају мјесеца систем ће препознати и сумирати све регистроване 
податке. 
„Сви ће морати озбиљно схватити тај систем. У прва два мјесеца 
видјећемо како ће то функционисати. Сигурни смо да ћемо имати 
показатеље присуства и да ће се јасно моћи аргументовати ако су 
запослени били одсутни“, апострофирао је помоћник секретара 
Заједничке службе Парламентарне скупштине БиХ.
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У оквиру континуираних настојања да се 
оптимизира и учини још ефикаснијим рад 
Секретаријата Парламентарне скупштине 
БиХ, 24. и 25. фебруара у хотелу ‘’Сарајево’’ 
у Сарајеву одржана је радионица 
‘’Упознавање са методама мапирања 
пословних процеса’’. Дводневна радионица 
која је организована уз подршку Мисије 
ОЕБС-а у БиХ требало је да руководиоцима 
сектора, секретарима комисија и шефовима 

одјела Парламентарне скупштине БиХ 
омогући да дефинишу и мапирају главне 
пословне процесе у својим организационим 
јединицама.
Циљ мапирања пословних процеса у 
организационим јединицама Секре-
таријата Парламентарне скупштине 
БиХ је, између осталог, откривање 
евентуалних нелогичности, мањкавости 
и организационих пропуста у постојећим 

пословним процесима.  Ово је замишљено 
као полазна основа и добра претпоставка за 
предузимање конкретних реорганизационих 
мјера или могућих промјена постојећих 
процедура и регулатива.
Иначе, ова радионица је дио активности 
везаних за спровођење актуелнoг стра-
тешкoг и оперативнoг плана Секретаријата 
Парламентарне скупштине БиХ.

Обуке Секретаријата ПСБиХ

ОДРЖАНА РАДИОНИЦА „УПОЗНАВАЊЕ СА 
МЕТОДАМА МАПИРАЊА ПОСЛОВНИХ ПРОЦЕСА“

У току је израда нове веб-странице 
Парламентарне скупштине БиХ, на којој 
ће бити више од 22 хиљаде докумената. 
База веб-странице, чија је израда 
почела половином новембра прошле 
године, износи девет гигабајта. Златко 
Вукмировић, руководилац Сектора за 
односе  с јавношћу, рекао нам је да ће 

нова веб-страница бити много прегледнија 
и једноставнија за коришћење. 
„До траженог садржаја моћи ће се доћи 
уз мање ‘кликова’, а биће бољи приступ и 
архивама. Такође,  биће много фотографија 
као и савремени дизајн. Планирана су и 
савремена рјешења календара и приказ 
законодавне процедуре. Даље, замишље-

но је да веб-страница буде функционално 
повезана са апликацијама које се развијају 
у Парламентарној скупштини БиХ, као што 
су OWIS или неке друге базе података. На 
тај начин биће скраћен и поједностављен 
пут до жељеног документа“, напоменуо је 
Златко Вукмировић. 

У ИЗРАДИ НОВА ВЕБ-СТРАНИЦА ПСБИХ
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